

吉林省经济管理干部学院 主办
吉林经济职业技术学院

国内外公开发行 ISSN1009-0657
CN22-1305/F



吉林省经济管理干部学院

JOURNAL OF JILIN PROVINCE ECONOMIC MANAGEMENT CADRE COLLEGE

- 教学科研工作者的知音
- 企业经营管理者们的益友

学 报

2014. 6

Vol.28 No.6

中国·长春

吉林省经济管理干部学院学报

(原《经济管理学报》)

目 录

管理纵横

- 高职软件技术专业教学资源库的研究与应用 庞英智(5)
- 基于生态足迹的吉林省资源经济可持续性分析 王增祥,沈涌锋(9)
- 我国车险理赔中存在的问题及对策 田小龙(14)
- 安全生产主要法律制度的经济学分析 冷晓辉(17)
- 吉林省人口老龄化对城镇居民消费水平的影响分析 赵云双(21)
- 后现代生态伦理观指导下吉林省生态文明的新出路 张传会(25)

服企平台

- 利用信息化推动中小企业加快发展的思考 温丽丽(28)
- 我国科技型中小企业发展问题研究 于 飞,孙玉晶(32)
- 如何进行中小企业的财务管理 史春欣,孙晓成(35)
- 核心员工隐性人力资本产权归属分析 王丹丹(38)
- 浅谈设备管理在现代企业发展中的重要性 程国利,裴 蕾(42)

金融财税

- 以电商平台为核心的互联网金融发展问题探讨 王 伟(45)
- 加强中小企业会计管理工作的探讨 曹继斌,何沛增(48)
- 我国 QDII 产品的发展与汇率风险管理 包 兰,吴萧彤(51)

思想文化

- 统筹城乡视阈下的小城镇文化发展机制研究 刘 颖(54)
- 导游在休闲旅游中的文化传播作用 李 婵(57)
- 论吉林省民营企业文化建设 丛 妍(60)

中英互译中文化预设的翻译技巧研究	谭宏伟(63)
如何在当代大学生中构建社会主义核心价值观	胡冠南,蔡 印(66)
浅谈和谐校园文化环境的构建	刘姝虹(69)

教学管理

把思想交流带人人文学科理论知识的课堂	潘 澈(72)
刍议我国高等职业教育的定位	高宏艳(75)
浅谈高等职业教育中“模拟电子技术”课程建设	盖晓晶(78)
走出高校大学生毕业实习困境之我见	高 洁(81)
加强校本培训,促进中等职业院校教师专业发展	蒿敬恪(84)
大学新生入学教育存在的问题及对策思考	耿 桦(88)
高职院校课堂教学质量评价体系研究和构建	王 哲(91)
浅谈《中国合伙人》中的英语学习策略	吴 哲(95)
“三本”院校辅导员校本培训体系的构建	郭 全(98)
双因素理论视角下艺术类高校学生干部管理问题研究	崔 敏(101)

教学实践

PDCA 理念指导下教师教学能力的提升	李国茹(104)
高职培养实用型人才探索与实践	朱林莉(108)
高职数学实践教学方法的研究	李晓红(111)
校内跨专业综合实训教学平台的建设与研究	秦成华(113)
长春市民办高校学生课外体育锻炼的调查分析	许兰东(116)
基于 Proteus 仿真的单片机课程方法研究	刘 健(119)

教学改革

浅谈构建高职学生文化素质评价体系的意义和目的	刘韵凤,敖鹏翔(122)
对民办高职学生考试改革的探索	韩宝瑞,王 梓,陈晓辉,于 妍,等(125)
民营企业人力资源管理存在的问题及解决对策	周淑珍(128)
建构主义理论下高职英语听力测试改革及对策	赵 凇(131)
移动通信课程教学改革研究	王艳玲(134)
2014 年总目录	(137)

期刊基本参数 CN22 - 1305/F * 1986 * b * 16 * 130 * zh * p * ¥8.00 * 2800 * 41 * 2014 - 12

Contents

Management Research

- Teaching Resources Database Sharing Construction and Application of Software Technology Major in Higher Vocational Education Pang Yingzhi(5)
Analysis of Resource Economic Sustainability of Jilin Province Based on Ecological Footprint. Wang Zengxiang, Shen Weifeng(9)
Problems and Countermeasures of China Auto Insurance Tian Xiaolong(14)
Economics Analysis on the Main Legal System of Safety in Production Leng Xiaohui(17)
Influence of Population Aging in Jilin Province on the Consumption Level of Urban Residents Zhao Yunshuang(21)
The New Way of Jilin Province. Ecological Civilization under the Guidance of Post - modern Ecological Ethics ... Zhang Chuanhui(25)

Service for Enterprises

- Accelerate the Use of Information Technology to Promote the Development of SMEs Think Wen Lili(28)
Study on the Development of China's Technology Oriented Small and Medium - sized Enterprises Yu Fei, Sun Yujing(32)
How to Carry out the Financial Management of Small and Medium - sized Enterprises. Shi Chunxin, Sun Xiaocheng(35)
Analysis on Core Staff's Recessive Human Capital Property Ownership Wang Dandan(38)
Internet Financial Development on the Platform of E - commerce Wang Wei(45)
Strengthening Accounting Management of Small and Medium - sized Enterprises Cao Jibin, He peizeng(48)
Development and Exchange Rate Risk Management of China's QDII products Bao Lan, Wu xiao tong(51)

Thoughts and Culture

- Study on Small Town Culture Development Mechanism Form the Perspective of Urban and Rural Liu Ying(54)
Tour Guides' Cultural Transmission Function in Leisure Travel Li Li(57)
On the Culture Construction of Private Enterprises in Jilin Province Cong Yan(60)
Cultural Default Translation Techniques of English Chinese Translation Tan Hongwei(63)
Construction of Socialism Core Values of. Contemporary College Students Hu Guannan, Cai Yin(66)
The Construction of Harmonious Campus Culture Liu Shuhong(69)

Teaching Management

- Classroom Teaching of Humanities Theories knowledge should be Used as Thoughts Exchange Pan Che(72)
On the Orientation of Higher Vocation Education in Our Country Gao Hongyan(75)
"Analog Electronic Technology" Curriculum Construction in Higher vocation Education Gai Xiaojing(78)
Out of the College Students' Graduation Practice Dilemma Gao Jie(81)
Strengthening School - based Training and Promoting Teachers' Professional Development of Junior Vocation Schools Hao Jingke(84)
Problems and Countermeasures of University Freshmen Education Geng Hua(88)
Construction of Teaching Quality Evaluation System in Higher Vocational College Wang Zhe(91)
English Learning Strategies of "China Partner" Wu Zhe(95)
Construction of School - based Training System for College Counselors. Guo Quan(98)
Art College Student Cadre Management Study from the Perspective of Two - factor Theory Cui Min(101)
To Enhance Occupational Teacher Self - teaching Ability under the Guidance of PDCA Concept Li Guoru(104)
Practice Exploration of Practical Talents Cultivation of Higher Vocational Education Zhu Linli(108)
Research and Practice of Higher Vocational Mathematics Teaching Methods Li xiao hong(111)
The construction and Research of Inter - professional Comprehensive Practical Teaching Platform ... Qin Chenghua(113)
Investigation and Analysis of Students' Extracurricular Physical Training in Private Colleges and Universities in Changchun Xu Landong(116)
MCU Course Method Based on Proteus Simulatio Liu Jian(119)
On the Significance and Goals of Cultivating Cultural Quality Evaluation System for Higher Vocational College ... Liu Yunfeng, Ao Pengxiang(122)
Exploration on the Examination Reform of Private Vocational College Han Baorui, Wang Zi, Chen Xiaohui(125)
Problems and Countermeasures of. Private Enterprise Human Resource Management. Zhou Shuzhen(128)
English Listening Test Reform of Higher Vocational College under the Guidance of Construction Theory Zhao Lin(131)
Teaching Reform of Mobile Communication. Course Wang Yanling(134)

- 吉林省一级期刊
- 全国高职学报核心期刊
- 中国期刊网全文收录期刊
- 中国学术期刊（光盘版）全文收录期刊
- 中国学术期刊综合评价数据库来源期刊
- 《中国核心期刊（遴选）数据库》收录期刊
- 荣获《CAJ—CD规范》执行优秀奖
- 荣获全国高校社科学报质量进步奖
- 荣获全国高校社科学报栏目策划奖
- 荣获全国高校社科学报优秀学报奖

吉林省经济管理干部学院学报

JILINSHENG JINGJI GUANLI GANBU XUEYUAN XUEBAO

主管单位：吉林省工业和信息化厅
 主办单位：吉林省经济管理干部学院
 编辑出版：吉林省经济管理干部学院
 学报编辑部
 主 编：王忠双
 地 址：长春市前进大街-37号
 邮政编码：130012
 电子信箱：jgyxuebao@126.com
 传 真：（0431）81151092
 电 话：（0431）81158935
 印 刷：长春工程学院印刷厂

Authorities: Industry and Information Chamber of Jilin Province
 Sponsor: Jilin Province Economic Management Cadre College
 Editor, Publisher & Distributor: Editorial Department of Jilin Province Economic
 Management Cadre College Journal
 Chief Editor: Wang Zhongshuang
 Address: No. -37 Qian Jin Street, Changchun
 Postcode: 130012
 E-mail: jgyxuebao@126.com
 Fax: (0431) 81151092
 Tel: (0431) 81158935
 Printer: Printing House of Changchun Engineering College

ISSN 1009-0657



国际标准刊号ISSN1009-0657

国内统一刊号CN22-1305/F

定价：8.00元